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                                                              ЗАПИСНИК 

 

са 27. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

Босне и Херцеговине. 

Сједница је одржана 18.11. 2005. године, у времену од 10.45 до 12.20 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије:  

Бошко Шиљеговић, Сеада Палаврић, Винко Радовановић, Адем Хускић, Момчило 

Новаковић, Бранко Зрно и Халид Гењац. 

Из оправданих разлога, сједници нису присуствовали: Шефик Џаферовић, Анто Спајић, 

Винко Зорић, Осман Брка,  те Мирко Благојевић. 

Сједници су такође присуствовали гости: испред Међународног центра за подршку 

мировним операцијама - Бутмир (PSOTC) - командант бриг. генерал Henning Broechman 

Larsen са преводиоцима; испред ОЕБС-а Кристијан Хаупт; испред ДГС-а Вахид Алагић, 

замјеник директора ДГС-а; испред Министарства безбједности БиХ Љиљана Тришић, 

помоћник министра безбједности; Жељко Грубешић, експерт за војна и безбједносна питања; 

волонтер Анђелка Добриловић, испред Истраживачког центра Парламентарне скупштине, и 

Албина Ибрахимагић, волонтер у Парламентарној скупштини БиХ. 

Сједници Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине предсједавао је 

Бошко Шиљеговић, предсједавајући Комисије. 

 

За сједницу је предложен  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Презентација иницијатива у вези с обуком које спроводи Међународни центар за 

подршку мировним операцијама - Бутмир (PSOTC) - бригадни генерал Henning 

Broechman Larsen; 

2. Информација о стању попуњености Државне граничне службе БиХ и интерној 

контроли (Министарство безбједности БиХ и ДГС); 

3. Текућа питања: 

а) Информација о реализацији закључка Заједничке комисије за пријем Босне и 

Херцеговине у чланство Савјета задужбине Женевског центра за безбједносну 

политику; 

b) извјештаји са службених путева и одржаних састанака; 

c) остала питања. 
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Двадесет седму сједницу Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и 

надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине 

отворио је предсједавајући Бошко Шиљеговић, те зажелио добродошлицу бригадном 

генералу Henningu Broechmanu Larsenu. С обзиром на његово присуство, предсједавајући је 

одмах прешао на разматрање прве тачке дневног реда.  

 

Ад.-1. Након уводног излагања, Бошко Шиљеговић позвао је бригадног генерала Henninga 

Broechmana Larsena да презентује иницијативе у вези са обукама које спроводи Међународни 

центар за подршку мировним операцијама -Бутмир (PSOTC). Послије успјешне презентације, 

предсједавајући Заједничке комисије захвалио се бригадном генералу и изнио резиме свих 

активности које је Заједничка комисија до сада имала, а које су успјешно реализоване. 

У дискусији о овој тачки дневног реда учествовали су: Сеада Палаврић, која је истакла свој 

боравак у Међународном центру за подршку мировним операцијама - Бутмир, позитивне 

утиске које је том приликом стекла, те изразила подршку раду Међународног центра, и 

Винко Радовановић, који је бригадном генералу Henningu Broechmanu Larsenu поставио 

неколико питања, и то: да ли ће Међународни центар користити искуства људи који су били 

ангажовани у мировним мисијама у којим учествује Босна и Херцеговина; како ће се 

Међународни центар финансирати када га преузме Босна и Херцеговина; с обзиром на улогу 

Парламентарне скупштине у слању мировних мисија, да ли бриг. генерал сматра да би 

чланови Заједничке комисије требало да имају активну улогу у раду Међународног центра 

путем предавања полазницима о значају и улози Парламентарне скупштине; те да ли је на 

обукама које врши Међународни центар било полазника из редова полиције и, ако није, да ли 

је планирана њихова обука, с обзиром да у мировним мисијама Босне и Херцеговине 

учествују и полицијски службеници?  

На постављена питања бригадни генерал Henning Broechman Larsen одговорио је 

редослиједом, нагласивши да персонал Међународног центра има искуство у раду мировних 

мисија, с обзиром да су многи били чланови међународних мировних мисија, као и да су 

многи школовани у иностранству, те да ће сигурно, по повратку чланова Мировне мисије у 

Ираку, команданти бити ангажовани да одрже предавање о раду у тиму мултилатералних 

снага присутних у тој земљи нижим официрима који немају искуство у тој области. У вези са 

финансирањем Међународног центра у будућности, навео је податак да се планира 

повећавање буџета сваке године, а да је Министарство одбране БиХ прерасподијелило 

средства која ће се користити за рад овог центра у наредне три године и постепено, како се 

буду преносиле надлежности, односно повлачили из центра, буџет ће се повећавати, с тим да 

ће међународна заједница финансијски бити присутна сигурно још пет до седам година. У 

вези са сарадњом са Парламентарном скупштином, нагласио је да сигурно има тема због 

којих би предавачи могли бити ангажовани из Парламента, што је пракса у другим државама, 

нпр. у Данској. У вези с услугама и тренингом других струка, нагласио је да је Међународни 

центар отвореног типа и у њему се могу школовати сви за које се сматра да постоји потреба, 

посебно нагласивши да је план и програм атрактиван за оне који се баве спољном политиком 

и међународним односима.  

Пошто више није било питања, предсједавајући се захвалио бригадном генералу и дао паузу 

од десет минута да би се присутни чланови Заједничке комисије могли поздравити с 

уваженим гостом. 

 

Послије паузе предсједавајући је предложио дневни ред, те позвао присутне да дају своје 

примједбе и сугестије o осталим тачкама предложеног дневног реда.  

Такође, предсједавајући је предложио да се изврши анализа о присуствовању чланова 

Заједничке комисије сједницима која би се разматрала на радном састанку који ће бити 

посебно за то организован. Присутни су једногласно усвојили закључак: 
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 Задужује се секретар Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и 

надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине да 

направи преглед присуствовања односно одсуствовања чланова Заједничке комисије 

сједницама, са подацима гдје су у вријеме одсуствовања били ангажовани, како би се могао 

обавити радни састанак на којем ће се размотрити ангажованост чланова Заједничке 

комисије у њеном раду. 

 

Пошто није било примједаба и сугестија, предложени дневни ред једногласно је усвојен, па 

се приступило његовом разматрању.  
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ИЗВОД  ИЗ  ЗАПИСНИКА 27. сједнице, 18.11.2005. године 

Ад.-2. Уводно излагање о овој тачки дневног реда имао је Бошко Шиљеговић. Образложење 

је дао Вахид Алагић, који је рекао да велики проблем у раду ДГС-а представљају и 

подзаконски акти који до данас нису донесени.  

У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Бошко Шиљеговић, који је нагласио 

подршку Заједничке комисије раду ДГС-а и потребу да се апелује на Савјет министара БиХ 

да што прије донесе поменуте акте; Кристијан Хаупт, који је од Вахида Алагића тражио да 

тачно наведе проблеме са међународном заједницом да би се могло дјеловати, те упитао да 

ли постоје подручја у граничном дијелу која су минирана и због којих се не може 

остваривати пуна котрола границе. Вахид Алагић је нагласио да у свом излагању није 

помињао међународну заједницу, већ да се његово излагање односило на ИПТФ, који је 

утврдио број људи који није у складу са међународним стандардима, који у оваквим 

случајевима предвиђају више запослених него што је то одредио ИПТФ (по ИПТФ-у, 

максимално 2500) као и цертификате које је издао ИПТФ људима који не испуњавају услове 

за обављање послова и задатака у ДГС-у. Као посебан проблем навео је Правилник о 

чиновима који још увијек није донијело Министарство безбједности БиХ, па је нагласио 

потребу да се што прије донесе овај акт, нагласивши да, колико му је познато, дуж границе 

нема опасности од мина, већ ту постоје други проблеми, као што је ненасељеност. Љиљана 

Тришић је навела да је у процедури доношење неколико аката, те истакла дуг процес кад се 

ради о чиновима. Сеада Палаврић истакла је да нема оправдања за непоштовање законских 

рокова и кашњење у доношењу подзаконских аката. Адем Хускић је подсјетио на разговор са 

представницима ДГС-а током посјете Заједничке комисије Теренској канцеларији ДГС-Југ 

Чапљина, те нагласио том приликом утврђене закључке који су усмјерени ка Парламентарној 

скупштини Босне и Херцеговине и у вези с тим упитао да ли је ДГС њима задовољан, па, у 

складу са дискусијом, нагласио проблем градње у пограничном подручју и недостатак 

подзаконских аката, предложивши да ДГС сачини материјал у којем ће навести наведену 

проблематику и упутити га Комисији да би се тражила средства од ЕУ за њихово рјешавање. 

Предложио је да се Информација о стању попуњености Државне граничне службе БиХ и 

интерној контроли прихвати и упути у парламентарну процедуру. Бошко Шиљеговић је 

прочитао закључке утврђене приликом посјете Заједничке комисије Теренској канцеларији 

ДГС-Југ Чапљина и предложио да се Информација прими к знању и заједно са закључцима 

прослиједи Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине.  

Чланови Заједничке комисије су потом једногласно усвојили сљедећи закључак: 

Прима се к знању Информација о стању попуњености Државне граничне службе БиХ 

и интерној контроли, број: 06-50-2863-1/05, од 06.10.2005. године, чији саставни дио чине 

закључци утврђени приликом посјете Теренској канцеларији ДГС-Југ Чапљина 09. и 10. 

новембра 2005. године. 
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Ад.-3. 

а) Информација о радионици о  теми: "Буџет одбране у 2006. години", одржаној 

11.11.2005. године у Неуму 

Уводно излагање о овој тачки дневног реда дао је Бошко Шиљеговић. Образложење уз ову 

тачку дао је Жељко Грубешић.  

Расправе није било, па су присутни једногласно усвојили Информацију са утврђеним 

закључцима који чине њен саставни дио. 

Такође, секретар Заједничке комисије задужен је да заједно са Жељком Грубешићем 

наведену информацију достави надлежним органима. 

b) Информација о увозу - извозу оружја  

С обзиром да није било предлагача, Информација је скинута са дневног реда. 

c) Извјештај о учешћу Жељка Грубешића на седмом DCAF радном семинару, одржаном 

у Берлину од 24. до 28. октобра 2005. године  

Уводно излагање о овој тачки дневног реда имао је Бошко Шиљеговић. Расправе о овој тачки 

није било, па су присутни једногласно примили к знању Извјештај. 

d) Информација о реализацији закључка Заједничке комисије за пријем Босне и 

Херцеговине у чланство Савјета задужбине Женевског центра за безбједносну политику 

Уводно излагање о овој тачки дневног реда дао је Бошко Шиљеговић. Истакнуо је да је на 

инсистирање Заједничке комисије релизован њен закључак и да ће наша земља коначно бити 

примљена у чланство Женевског центра за безбједносну политику.  

У вези с овим питањем, Жељко Грубешић информисао је присутне да ће Босна и 

Херцеговина званично 06.12.2005. године постати члан Савјета задужбине  Женевског 

центра за безбједносну политику (GCSP).  

Расправе о овој тачки дневног реда није било и Информација је примљена к знању. 

e) Извјештај о семинару ''Европска безбједносна и одбрамбена политика'' у 

организацији RACVIAC-a, од 29. до 30.11.2005. године 

Бошко Шиљеговић предложио је да на семинару  ''Европска безбједносна и одбрамбена 

политика'', који треба да се одржи у Загребу, Република Хрватска, од 29. до 30.11.2005. 

године, испред Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над 

радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине учествују 

Адем Хускић и Бранко Зрно. Предлог је једногласно прихваћен. 

f) Остала питања: 

1. Бошко Шиљеговић предложио је да се до краја године сачини план активности Заједничке 

комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и 

безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине, након чега је  једногласно усвојен 

закључак: 

 Задужује се секретар Заједничке комисије да за наредну сједницу сачини план 

активности Комисије закључно са 31.12.2005. године, који ће усагласити са Жељком 

Грубешићем.  
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2. Сеада Палаврић тражила је да јој се одговори кад се враћају чланови Мировне мисије у 

Ираку и да ли ће им чланови Заједничке комисије приредити дочек. Жељко Грубешић је 

информисао присутне да се чланови Мировне мисије враћају 24.11.2005. године, а 

предсједавајући Заједничке комисије да је планиран дочек о којем ће чланови бити накнадно 

информисани. 

3. Бошко Шиљеговић информисао је присутне о истеку мандата Комисији за реформу 

одбране, те разговору са Жељком Грубешићем у вези с организацијом пријема као и 

званицама на пријему који би био организован послије 16.12.2005. године, а за шта му је 

потребна сагласност присутних. Присутни су једногласно дали своју сагласност да 

Заједничка комисија буде организатор пријема, те у вези с тим усвојили закључак: 

 Задужује се секретар Заједничке комисије да у сарадњи са Жељком Грубешићем, 

војним експертом, и Кристијаном Хауптом утврди листу званица, те протоколарни и 

технички дио организације пријема.  

 Цхристијан Хаупт даће податке о датуму за који се најкасније, с обзиром на званице, 

може планирати пријем.  

 Задужује се секретар Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и 

надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине да 

предлог о организацији пријема достави колегијумима домова. 

4.  Цхристијан Хаупт информисао је присутне о донираној опреми која је дата крајњем 

кориснику, те организацији церемоније у вези са њеном званичном примопредајом. Бошко 

Шиљеговић је предложио да се том приликом обезбиједи присуство медија. Присутни су 

једногласно усвојили закључак: 

 Задужује се секретар Заједничке комисије да у сарадњи са Жељком Грубешићем 

обезбиједи присуство медија званичној примопредаји дониране опреме. 

5. Бошко Шиљеговић информисао је присутне да у вези са Законом о одбрани БиХ и 

Законом о служби у ОСБиХ има техничких проблема, те да су извјештаји у вези с 

интервенцијама на законе ишли на Колегијум, али с обзиром на лошу припрему у Савјету 

министара БиХ, рок од 01.12.2005. године није извјестан за ступање на снагу ових закона. 

6. У вези с одласком у Бугојно, 07.12.2005. године, ради посјете ЛОТ кућама Швајцарске 

војске и посјети једној фабрици намјенске индустрије,  присутни су информисани да не 

постоје услови да Заједничка комисија иде у комплетном саставу, па су једногласно 

одлучили да упуте: Бошка Шиљеговићаа, Адема Хускића, Анту Спајића, Драгицу Хинић и 

Жељка Грубешића. 

7. Бошко Шиљеговић је предложио да се у активности Заједничке комисије за 2006. годину 

уврсти састанак са представницима цивилне заштите Федерације Босне и Херцеговине и 

Републике Српске. Присутни су једногласно усвојили овај предлог. 

 

                        Секретар:                                                                  Предсједавајући                                                                                                                                  

                    Драгица Хинић                                                          Заједничке комисије:  

                                                                                                           Бошко Шиљеговић 

 

            

 


